
Verslag 
Commissie voor Grensoverschrijdende Verstandhouding 

15 april 2024, Kreis Kleve, Kleve 
 
Aanwezig:  
Leden: Ralf Berensmeier (Kreis Wesel), Christian Boßmann (Stadt Xanten), Katja Maria 
Eggers (Bezirksregierung Düsseldorf), Jörn Franken (Stadt Rees), Dirk van der Koelen 
(Gemeinde Weeze), Michael Rauner (Gemeente Bergen), Doede Sijtsma (Provincie 
Gelderland), Edwin Tiggers (Gemeente Lingewaard),Sijmen Versluijs (Gemeente 
Beuningen) 
Euregio Rijn-Waal: Andreas Kochs, Svenja Arntz, Heidi de Ruiter 
Gasten: Jürgen Baetzen, Kreis Kleve 
 
Verontschuldigd:  
Marieke Moorman (Gemeente Land van Cuijk) , Ferdinand Böhmer (Gemeinde Kranenburg), 
Sjaak Böhmer (Gemeente Montferland), Gerd Engler (Kreis Kleve), Jürgen Franken (Kreis 
Kleve), Sander van der Goes (Gemeente Nijmegen), Frank Putzmann (Stadt Moers), Norbert 
Spinrath (LVR), Thomas Susen (Stadt Duisburg) 
 
 
Punt 1  Opening en begroeting 
Zowel de voorzitter als de vice-voorzitter zijn wegens andere verplichtingen verhinderd. 
Daarom stelt de heer Kochs (Euregio Rijn-Waal) voor, dat hij de vergadering voorzit. De heer 
Kochs opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom.  
 
De heer Baetzen (Kreis Kleve) heet alle aanwezigen namens de Kreis Kleve van harte 
welkom en geeft aan, dat het hem verheugd, dat de commissie deze keer in het 
crisiscentrum van de Kreis Kleve te gast is.  
 
Gezien het feit, dat er veel nieuwe vertegenwoordigers aanwezig zijn, stelt hij voor om met 
een korte voorstelronde te beginnen.  
 
Er zijn geen aanvullingen m.b.t. de agenda, deze wordt aldus ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
Punt 2   Vaststelling verslagen van de vergaderingen d.d. 16 oktober 2023, 6 
  november 2023 en 11 maart 2024 
Met betrekking tot de verslagen van 16 oktober 2023, 6 november 2023 en 11 maart 2024 
zijn er geen opmerkingen of wijzigingsvoorstellen. 
 
Besluit: 
Het verslag van de vergadering d.d. 16 oktober 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
Het verslag van de vergadering d.d. 6 november 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
Het verslag van de vergadering d.d. 11 maart 2024 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
Punt 3  GROS NL-NRW 
Op verzoek van de voorzitter licht mevrouw De Ruiter (Euregio Rijn-Waal) dit agendapunt 
toe. Zij bericht kort over de vergadering van de coördinatiegroep GROS-NL van 11 april jl.. 
Tijdens deze vergadering is de stand van zaken met betrekking tot de actuele 
Grenslandagenda besproken en zijn de ingediende voorstellen voor de nieuwe 
Grenslandagenda beoordeeld. 

De realisatie van 1) Inrichting van contactpunten voor euregionaal onderwijs (bij de 
Euregio´s,), 2) Ontwikkeling netwerk van Euregioprofielscholen ook aan de Nederlandse 
zijde van de grens, 3) Evaluatie van de adviesstructuur en van de financiering van de 



GrensInfoPunten met als doel de continuïteit van de dienstverlening van de GrensInfoPunten 
te garanderen, 5) Inventarisatie mogelijkheden voor het oprichten van een netwerk van 
grensliaisons bij de desbetreffende veiligheidsinstanties voor de grensoverschrijdende 
rampenbestrijding  verloopt volgens planning.  

De inventarisatie van kansen en uitdagingen met betrekking tot de grensoverschrijdende 
inzet van Duitse en Nederlandse ambulances ligt op dit moment stil doordat aan 
Nederlandse zijde de verantwoordelijke ambtenaar bij het Ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport nu werkzaam is bij het Ministerie voor Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties. Men verwacht dat deze functie spoedig weer ingevuld kan worden en 
men hoopt dat het thema dan weer opgepakt kan worden.  

De ingediende voorstellen voor de nieuwe Grenslandagenda zijn beoordeeld en afgesproken 
is om de volgende voorstellen verder uit te werken: 
  

• Zorgen over minder Duitse les op Nederlandse scholen;  
• Nederlanders die in Nederland werken en in Duitsland wonen en geen toegang 

hebben tot een vaste huisarts;  
• Hulp voor kinderen met dyslexie van grensgangers, die alleen vergoed wordt voor 

kinderen die in Nederland wonen;  
• Ouders die de grens gebruiken om zorg voor hun kinderen te vermijden;  

 
Daarnaast wordt er gewerkt aan de formulering van een doelstelling voor de 
grenslandagenda op het gebied van ondermijning en voor de oprichting van een bestuurlijk 
netwerk voor grensoverschrijdende crisisbeheersing ter aanvulling op het bestaande 
liaisonnetwerk op operationeel niveau. 
 
Het is nog mogelijk om voorstellen in te dienen. In juni dienen de onderwerpen gefinaliseerd 
te worden, zodat gedurende de zomermaanden afstemming met de vakdepartementen kan 
plaatsvinden en de Grenslandagenda op 26 september tijdens de Grenslandconferentie in 
Krefeld kan worden vastgesteld.  
 
Besluit: 
Het agendapunt wordt ter kennis genomen. 
 

Punt 4  Grensoverschrijdende inzet van ambulances 
De voorzitter geeft aan, dat mede naar aanleiding van het feit, dat het onderwerp 
grensoverschrijdende inzet van ambulances dit jaar op de Grenslandagenda staat en dit voor 
de Euregio Rijn-Waal een zeer belangrijk onderwerp is, waar de Euregio zich al ruim 8 jaar 
voor inzet, de heer Baetzen van de Kreis Kleve is gevraagd om dit onderwerp tijdens de 
vergadering toe te lichten.  

De heer Baetzen schets vervolgens een duidelijk beeld van de actuele situatie en geeft aan 
waar de knelpunten zitten: 
 

• Aansprakelijkheidskwesties (Nederlandse ambulanceverpleegkundigen in Duitsland: 
toebrengen van lichamelijk letsel, Duitse ambulanceverpleegkundigen in Duitsland 
niet voldoende hulp bieden),  

• invoer van verdovende middelen,  
• gebruik van licht- en geluidssignalen, voorrangsregelingen,  
• financiering (geen afspraken tussen verzekeraars over het vergoeden van transport 

over de grens),  
• wederkerigheid, communicatiekanalen, taalbarrière,  
• korte (digitale wegen tussen meldkamers in Nederland en Duitsland (dit loopt goed).  

 



Een mogelijke oplossing, waar de Kreis Kleve zich ook al sinds 2016 over uitspreekt is het 
juridisch zo te regelen, dat het personeel op de ambulance wordt toegestaan om in het 
buurland dezelfde handelingen te verrichten, die men ook in het eigen land mag verrichten. 

Dit heeft de Kreis Kleve in 2016 ook geschreven aan de regering van Nordrhein-Westfalen. 
Sindsdien komt het thema regelmatig ter sprake en vinden er nieuwe inventarisaties plaats, 
hoewel de situatie sinds 2016 niet is veranderd. De Kreis verwijst dan ook nog steeds naar 
deze brief.  

De powerpointpresentatie is bij het verslag gevoegd. Deze mag niet worden gedeeld.  
De brief uit 2016 waarin de Kreis Kleve de huidige situatie en een mogelijke oplossing heeft 
geformuleerd kan op verzoek worden toegestuurd.  

De heer Kochs bedankt de heer Baetzen voor de bijzonder interessante presentatie en 
vraagt of er nog vragen zijn.  

De heer Sijtsma (Provincie Gelderland) geeft aan dat er op 29 oktober 2024 weer een 
regeringsconsultatie tussen Nederland en Nordrhein-Westfalen gepland is. Hij stelt voor om 
dit onderwerp 18 april tijdens het 3+3 overleg (overleg tussen de CdK´s van Overijssel, 
Gelderland en Limburg en de drie Regierungspräsidenten van de Bezirksregierungen 
Münster, Düsseldorf en Köln) te adresseren. Hiertoe wordt afgesproken, dat de heer Baetzen 
de brief uit 2026 aan mevrouw Eggers (Bezirksregierung Düsseldorf) stuurt en mevrouw 
Eggers en de heer Sijtsma bekijken hoe zij het onderwerp op de agenda kunnen plaatsen.  

De heer Tiggers vraagt vervolgens deze problemen zich ook bij de brandweer voordoen. De 
heer Baetzen geeft aan, dat dit in mindere mate het geval is, omdat het zich zelden voordat 
de brandweer uit land A naar land B gaat, zonder dat er korpsen uit land B aanwezig zijn. De 
brandweer uit land A handelt dan onder de verantwoordelijkheid van land B.  

Besluit: 
Men besluit om te proberen om het onderwerp op de agenda van de NL-NRW 
regeringsconsultatie te plaatsen. Hiertoe wordt afgesproken, dat de heer Baetzen de brief uit 
2026 aan mevrouw Eggers (Bezirksregierung Düsseldorf) stuurt en mevrouw Eggers en de 
heer Sijtsma als eerste stap het onderwerp tijdens het 3+3 overleg adresseren. 
 
 
Punt 5  Evaluatie nieuwe structuur commissievergaderingen 
De voorzitter leidt het onderwerp in en gaat vervolgens met een powerpointpresentatie in op 
de uitkomsten van de enquête onder de commissieleden. De presentatie is bij het verslag 
gevoegd.  
De heer Sijtsma geeft aan dat het belangrijk is om duidelijk voor ogen te hebben, wat het 
doel is van de commissievergaderingen. Wat wordt er gedaan met de punten die 
geagendeerd worden. Hij doet de suggestie om de fysieke vergaderingen van de 
commissies ook te gebruiken om ideeën voor projecten te presenteren, zodat de 
commissieleden hierover kunnen meedenken en hieraan vorm kunnen geven.  

De heer Tiggers (Gemeente Lingewaard) wijst op het feit, dat de commissieleden ook bereid 
moeten zijn om hun eigen netwerk in te zetten en op te treden als multiplicator. Men moet 
alleen lid worden van een commissie als men zich hier ook voor wil inzetten. Dan zijn tijdstip, 
dag van de week en locatie ook geen redenen om niet deel te nemen.  

Naar aanleiding hiervan wordt door de heer Versluijs (Gemeente Beuningen), dat diverse 
redenen om niet deel te nemen aan de vergadering, zoals de korte voorbereidingstijd, de te 
lange stukken etc. eerder als excuus klinken. Hier kan niet teveel waarde aan gehecht 
worden. De andere leden zien dit ook zo. 

 



De heer Rauner (Gemeente Bergen) geeft aan, dat de prangende vragen in de 
grensoverstijgende samenwerking behandeld zouden moeten worden, waar meedenken 
vereist is. Alleen hamerstukken doen afbreuk aan de relevantie van de commissies.  
 
In de daarop volgende gedachtewisseling worden de volgende onderwerpen genoemd, die 
actueel zijn en zich lenen voor de commissievergaderingen: energie, stikstof, water en 
ondermijning. Deze onderwerpen zouden door experts kunnen worden toegelicht om 
vervolgens te bespreken, wat wij als Euregio hiermee zouden moeten en kunnen doen.  
 
De heer Van der Koelen (Gemeinde Weeze) geeft in reactie hierop aan, dat het belangrijk is, 
dat de onderwerpen inhoudelijk passen bij de desbetreffende commissie en aansluiten bij de 
achtergrond van de commissieleden. Een onderwerp als waterstof past niet in de commissie 
voor grensoverschrijdende verstandhouding, maar wel bij economische aangelegenheden. 
Zo kunnen de commissieleden ook daadwerkelijk een bijdrage aan de discussie leveren en 
is deelname relevanter. Dit beamen de andere aanwezigen.  
 
De heer Kochs bedankt iedereen voor de goede en kritische discussie en geeft aan dat dit 
onderwerp deze week ook in de commissies voor economische aangelegenheden en 
financiën en projecten zal worden gethematiseerd.  
 
Besluit: 
De resultaten van de terugkoppeling van de uitkomsten van de evaluaties in de drie 
commissies worden aan het Dagelijks Bestuur voorgelegd. Ook zal het onderwerp in juni in 
de Euregioraad worden geadresseerd.  
 

Punt 6  Interreg VI A Deutschland-Nederland 
Punt 6a Stand van zaken Interreg VI A Deutschland-Nederland 
De heer Kochs verwijst voor de actuele stand van zaken met betrekking tot de grote 
Interregprojecten naar de meegestuurde stukken. Hij geeft aan, dat er inmiddels 9 projecten 
binnen de prioriteiten 3 en 4 zijn goedgekeurd, die in een eerder stadium aan de commissie 
zijn voorgelegd. De verwachting is dat het project B Bold Minds binnenkort wordt 
goedgekeurd. Dit project staat in het teken van de kinder- en jeugdpsychiatrie.  

Punt 6b Stand zaken kleine projecten Kleinprojectenfonds 
Punt 6c Stand van zaken mini-projecten Kleinprojectenfonds Op verzoek van de 
Op verzoek van de voorzitter licht mevrouw Arntz (Euregio Rijn-Waal) deze agendapunten  
kort toe. Zij legt voor de nieuwe leden kort, uit, dat het KleinProjectenFonds (KPF) de 
opvolger van People to People is. Kleinere projecten op het gebied van people to people, 
educatie, health en governance kunnen binnen het KPF net als voorheen een subsidie van 
max 50% en max. 25.000 euro aanvragen. Nieuw is dat deze projecten achteraf geen 
facturen en betalingsbewijzen hoeven te overleggen. Het subsidietraject is hierdoor sterk 
vereenvoudigd. Met betrekking tot de mini-projecten geeft mevrouw Arntz aan, dat deze 
projecten in de nieuwe subsidiefase een vast bedrag van 750 euro ontvangen, ook deze 
projecten hoeven geen facturen en betalingsbewijzen te overleggen. 

Op dit moment zijn er 13 KPF-projecten en 85 mini-projecten goedgekeurd.  

Tenslotte bericht mevrouw Arntz, dat de aanvraagprocedure inmiddels geheel digitaal is. 
Hier is speciaal een nieuwe aanvraagtool ontwikkeld: https://kpf.deutschland-nederland.eu/.  

Besluit: 
De agendapunten 6a t/m 6c worden ter kennisgenomen. 
 
 
Punt 7  Mededelingen / Rondvraag 
Punt 7a Euregionale scholenwedstrijd 

https://kpf.deutschland-nederland.eu/


Op verzoek van de voorzitter licht mevrouw De Ruiter dit agendapunt kort toe. Zij geeft aan, 
dat zich bijna 300 leerlingen voor de scholenwedstrijd hebben aangemeld. Op 24 april 
worden in Burgers Zoo de winnende inzendingen gehuldigd. Het thema was dit jaar 
democratie. 

Punt 7b 80 jaar vrijheid 
De heer Kochs roept alle aanwezigen op om met ideeën in het kader van 80 Jaar Vrijheid 
contact op te nemen. Hij hoopt dat er de komende twee jaar veel mooie Nederlands-Duitse 
activiteiten in het kader van 80 Jaar Vrijheid zullen plaatsvinden.  

Punt 7c Terugblik Netwerkbijeenkomst Euregioraad 
De heer Kochs blikt kort terug op de netwerkbijeenkomst van de Euregioraad. Deze 
bijeenkomst was goed bezocht en de deelnemers waren zeer geïnteresseerd in de 
subsidiemogelijkheden in het kader van 80 Jaar Vrijheid en INDUSTRIE_4.0.  
 
Er zijn geen vragen of opmerkingen met betrekking tot agendapunt 7a t/m 7c.  

Besluit: 
De agendapunten 7a t/m 7c worden ter kennisgenomen. 

 
Rondvraag 
De heer Sijtsma meldt dat er twee projectideeën in Gelderland leven, die hij graag wil 
toelichten. Het eerste initiatief betreft een project rondom de “kathedralen van Gelderland” Hij 
vraagt of het secretariaat behulpzaam kan zijn bij het inventariseren van belangrijke Duitse 
kerken uit de tijd van het hertogdom Gelre. De ondersteuning wordt toegezegd.  
Het tweede initiatief betreft een groot cultuurproject, waarbij het de bedoeling is om culturele 
instellingen van weerszijden van de grens en daarmee ook de kunstenaars met elkaar in 
contact te brengen. De heer Kochs geeft aan dit een interessant idee te vinden en hier 
bilateraal op terug te komen. Als het voorstel concreter wordt, is het eventueel ook een 
interessant onderwerp om in een van de volgende commissievergaderingen te bespreken . 
 
Er zijn geen verdere vragen of opmerkingen voor de rondvraag.  
 
 
Punt 8  Sluiting 
De voorzitter bedankt alle aanwezigen voor hun constructieve bijdrage en sluit de 
vergadering.  

Aansluitend brengen de aanwezigen een bezoek aan de meldkamer van de Kreis Kleve, 
waar zij een interessante toelichting krijgen. 

 
17 april 2024, Heidi de Ruiter 


